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1. Algemene bestuurszaken  
 

Beleidsdekkingsgraad oktober 2024 
In januari 2024 werd, ondanks een gunstige beleidsdekkingsgraad van 126,5 % 
op de peildatum van 31 oktober 2023, geen toeslag toegekend, omdat het 
inflatiecijfer (CPI-index afgeleid) negatief was. Omdat er wel kostenstijgingen 
waren, loopt de koopkracht van de gepensioneerden weer verder achter op de 
werkenden, temeer daar door loonstijgingen de mediane koopkracht dit jaar 
gestegen is met 2,7 % (CBS). Het CBS rapporteert een inflatiecijfer van 2,6 % 
voor de maand oktober. De voor toeslag bepalende beleidsdekkingsgraad was 
op 31 oktober 129% (voorlopig - zie tabel). In januari zal het SPC bestuur 
besluiten over de indexatie. 
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Nieuwe pensioenwet (WTP) 
De afgelopen maanden is het bestuur en met name de pensioencommissie 
intensief bezig geweest met de uitoefening van het hoorrecht, zowel voor het 
Bedrijfstakpensioenfonds Zuivel (BPZ) als voor SPC. Op 1 januari 2025 moet er 
voor beide fondsen een afgerond transitieplan liggen. Voor BPZ is dit inmiddels 
afgerond, voor SPC zijn we nog in discussie met RFC en SPC over het 
transitieplan. In het geval van het gesloten fonds SPC is het belangrijk de goede 
afwegingen te maken In het licht van de toekomst. Meer details over de 
uitoefening van het hoorrecht worden gegeven in paragraaf 3.   
 
Juridische procedure 
In de vorige Nieuwsbrief (64) is al opgemerkt dat de juridische procedure 
tussen SPC en FrieslandCampina betreffende een rechtmatige en billijke 
compensatie voor het verlies aan koopkracht na afstoting in 2015 zeer traag 
verloopt. Het vonnis van de dagvaardingsprocedure bij de kantonrechter in 
maart is nog steeds niet bekend. De uitspraak van de kantonrechter is 
wederom verdaagd, tot 15 januari 2025. Afhankelijk van de uitkomst zal SPC 
een besluit nemen over al dan niet verder procederen. 
 
Bestuur VGC 
In het bestuur van VGC hebben dit jaar geen mutaties plaats gevonden. Wel 
hebben we, als opvolger van Arnout Traas in de VGC-pensioencommissie, Peter 
van der Hoek aangetrokken. Zijn financiële achtergrond levert een belangrijke 
bijdrage aan de beoordeling van de transitieplannen in het kader van het 
hoorrecht en de formulering van onze visie daarop.  
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In het Verantwoordingsorgaan van SPC is het lidmaatschap van Stanny 
Buddingh met een termijn verlengd en het lidmaatschap van Joan van Oorschot 
als opvolger van Frank Termote goedgekeurd.  Voor de invulling van de extra 
zetel voor gepensioneerden/slapers in het SPC- bestuur hebben we Robbert 
Rothkrantz voorgedragen. Robbert heeft al een lange ervaring in het bestuur 
van SPC en is nu niet meer actief voor RFC. Zijn kennis over de actuele zaken is, 
juist in deze cruciale periode voor SPC, belangrijk.   
 

 
2. Terugblik themamiddag “Met humor ouder worden” (19 
oktober) 
 

Toch wel met enige spanning zagen wij, Joan en Guus, de 
themadag tegemoet waar deze keer erg veel belangstelling 
voor was.  
Een geheel andere dag dan andere jaren. Een themadag 
waarbij we zelf de intro verzorgden, maar waarbij we ook 
actie verwachtten van de aanwezigen. Gekleed in een fleurig 
jasje, werden de aanwezigen door ons ontvangen.  
Om 13:30 uur heette Toon, voorzitter van VGC, iedereen 
welkom. De inleiding gebeurde met een leuke, lachwekkende 
presentatie van Guus en Joan. 
Er werd ingezoomd op het ontstaan en betekenis van humor en wat lachen met 
ons als mens doet. Door een andere kijk naar ouder zijn en wat je nog (wel) 
kunt wordt het leven een stuk leuker. Met humoristische filmpjes werd dit 
ondersteund. Zoals voorbeelden van Man komt bij de dokter, De slimste mens, 
Even tot hier enz. en van vroeger tijd Animal Crackers, Tommy Cooper, Monty 
Python enz. Hier werd hartelijk om gelachen. 
 
Na een korte pauze moesten de aanwezigen zelf aan het slag. 
Er waren drie deelsessies, waarbij elke deelnemer aan twee sessies mocht 
deelnemen. 
 

Humor met bewegen 
Karin Filippo, in het dagelijks leven 
gewichtsconsulent, had de uitdaging om 
middels diverse varianten van bewegen, de 
aanwezigen aan het lachen te brengen. De foto 
spreekt boekdelen.  
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Het waren soms bijzondere houdingen die we moesten aannemen, wat tot 
grappige, komische situaties leidde. 

Link: https://www.bewustengezondgenieten.nl 
 

Humor met muziek 
Koos Jansen, muzikant en verpleegkundige gaf ons een 
introductie in de RGM (= Ronnie Gardiner Methode). 
Deze methode wordt o.a. ingezet  bij mensen die 
herstellende zijn van een hersenbeschadiging, bij 
kinderen en volwassenen met leer- en 
concentratieproblemen (dyslexie, dyspraxie en ADHD) 
of bij mensen met burn-out en/of depressieve klachten. A.d.h.v. 16 symbolen 
(wij hebben er 2 geleerd) werd er geklapt en rytmisch meebewogen. Dit met 
uiterste concentratie. Het was een energieke, gezellige en verrassende sessie. 
Link: https://rgm-nederland.nl/site/praktijk/muziek-met-zorg-koos-jansen. 
 

Humor met Gezondheid 
Deze sessie werd geleid door Ilona Bloeme van de 
lachspiegel. Als inleiding vertelde ze dat kinderen 
ongeveer 300 keer per dag lachen, terwijl dit bij 
volwassen slechts 15 keer per dag nog maar 
gebeurt. En dat we dus vergeten zijn dat lachen 
iets natuurlijks is. A.d.h.v. lachsalvo’s hi-hi-hi of ho-
ho-ho moesten we voelen welke spieren in ons 
lichaam geactiveerd worden. Een interactieve 

sessie, waarbij we als afsluiting een potlood ontvingen welke we dagelijks 
tussen onze tanden moeten doen, om de dag met een lach te starten.  
Link: https://lach-spiegel.nl 
 

Als afsluiting van de dag gaf poppenspeler Armand 
Schreurs een fantastische samenvatting m.b.v. 2 poppen. 
Hij had in de middag alle sessies bekeken en alle sprekers 
werden op een bijzonder humoristische manier op de 
hak genomen. Hier werd enorm om gelachen. Zelfs de 
EHBO moest het ontgelden. 
 
Onder het genot van een drankje en een 
bittergarnituurtje werd de middag afgesloten. We kunnen terugkijken op een 
super geslaagde themadag. Op naar 2025 en schroom niet als U zelf een idee 
heeft, dit aan ons door te geven. 
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3. Nieuwe pensioenwet (WTP) en hoorrecht 
 

De Wet Toekomst Pensioenen geeft de verenigingen voor gepensioneerden, 
zoals VGC, de mogelijkheid om een zienswijze in te brengen bij de voorstellen 
van de sociale partners (werkgevers en werknemers) op welke wijze 
pensioenfondsen inspelen op de nieuwe wetgeving. Dit wordt het hoorrecht 
genoemd. Pensioenfondsen zijn verplicht om alle rechten die worden 
opgebouwd uit premie-inleg in te vullen op basis van de nieuwe wetgeving. 
Voor de in het verleden opgebouwde rechten is er de mogelijkheid om deze om 
te zetten naar de nieuwe wetgeving, het zogenaamde invaren. In het geval dat 
dit nadelig uitwerkt voor de deelnemers, kan er ook worden gekozen om onder 
de bestaande wetgeving (het zogenaamde FTK, Financieel Toetsingskader) te 
blijven. 
VGC voldoet aan de criteria voor het hoorrecht voor 2 pensioenfondsen, SPC – 
stichting pensioenfonds Campina en BPZ – Bedrijfstakpensioenfonds zuivel. De 
pensioencommissie van VGC heeft zich de afgelopen maanden gebogen over 
het zogenaamde transitieplan voor BPZ. BPZ is van plan om in te varen. VGC 
heeft benadrukt dat daarbij zicht op een koopkrachtig en stabiel pensioen een 
belangrijke doelstelling is. De volledige zienswijze is te vinden op onze website 
(https://www.vgcampina.nl/actuele-zaken-1). 
De hoorrecht procedure voor SPC bevindt zich nog in de beginfase. De sociale 
partners hebben onlangs een concept transitieplan aangeboden waarop VGC 
een zienswijze kan geven. Uiteraard geldt ook hier de doelstelling van een 
koopkrachtig en stabiel pensioen. Daarnaast speelt de bijzondere positie van 
SPC als gesloten fonds en wat de keuzes nu betekenen voor SPC op langere 
termijn een belangrijke rol bij standpuntbepaling door SPC. We houden u op de 
hoogte, blijft u onze website en nieuwsbrieven volgen. 
 

 
4. Bezoek aan Symposium “Wonen, Welzijn en Zorg” 
 
Op 8 oktober bezochten wij het symposium “Wonen, Welzijn en Zorg” in 
Culemborg, georganiseerd door de Koepel Gepensioneerden. De Koepel 
Gepensioneerden is de grootste belangenvereniging van gepensioneerden in 
Nederland. VGC vindt het belangrijk om hierbij aangesloten te zijn, en 
regelmatig bijeenkomsten te bezoeken die georganiseerd worden door of 
namens de Koepel en interessante informatie te delen met onze leden.  
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De dagvoorzitter was John Kerstens, voorzitter van het 
bestuur van De Koepel. Hij legde uit dat de koepel een 
speciale beleidscommissie heeft “Zorg, Wonen en 
Welzijn”, die al lang pleit voor een geïntegreerd 
ouderenbeleid, en dat er in dat kader onlangs 
gesprekken zijn geweest met minister Fleur Agema en 
staatssecretaris Vicky Maijer om de belangen van de 
ouderen in het nieuwe kabinet te bepleiten. 
 
Sprekers waren vervolgens: 

- Martin van Rijn, na zijn politieke carrière nu voorzitter van de Vereniging 
van Woningcorporaties Aedes 

- René Ruissen, wethouder van de gemeente Hulst 
- Marco de Wilde, Directeur-bestuurder van woningcorporatie Woonstede 

in Ede 
- Dr. Marcel Canoy, bijzonder hoogleraar Gezondheidseconomie 

 
Vanuit VGC waren Guus Tielen en Wilma van Vugt aanwezig, naast 
vertegenwoordigers van ouderenorganisaties, pensioenverenigingen, 
gemeentes en instellingen. Het programma was interessant omdat het je tot 
denken zet over nieuwe manieren van organiseren van de zorg. Na de oorlog is 
alle zorg volledig geïnstitutionaliseerd. Dat heeft veel gebracht, maar heeft ook 
heel veel gekost. Daardoor betalen we met zijn allen te veel, of we moeten zelf 
meer betalen en de kwaliteit wordt steeds verder uitgehold. Dus moet er een 
andere weg worden gekozen.  
Het streven is dat ouderen zo lang mogelijk zelfstandig kunnen blijven wonen. 
Bejaardenhuizen bestaan niet meer en in verpleeghuizen is de verblijfsduur 
gemiddeld niet langer dan (de laatste) 2 jaar.  
We moeten werken aan nieuwe vormen van ouderenzorg, zoals zorgcirkels, 
een zorgzame buurt met gemengd wonen. Er werden voorbeelden genoemd 
waar dit gelukt is, zoals een verzorgingshuis in Hilversum (HABION) dat is 
omgebouwd tot een corporatie, het programma van Woonstede in Ede waarbij 
huizen voor mensen met een zorgvraag zoveel mogelijk worden toegewezen in 
de omgeving van verpleeghuizen met voorzieningen.  
 
Het inrichten van een zorgzame buurt is niet altijd gemakkelijk. Het zou niet 
mogen van de wet, financiering is een probleem vanwege gescheiden 
budgetten, ambtenaren willen niet buiten het protocol om. Dit moet worden 
doorbroken. En het moet ook sneller, wil je dat de zorg goed en betaalbaar 
blijft.  

John Kerstens en Martin van Rijn 
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Kortom: er zijn steeds meer initiatieven op lokaal niveau, gemeentes die 
vernieuwend ouderenbeleid actief op de agenda zetten, woningcorporaties die 
hun specifieke plannen opstellen. Dit zijn ook voor VGC interessante 
ontwikkelingen om te blijven volgen. Het verslag van deze middag kunt u 
vinden via de VGC website onder kopje “Koepel”, of rechtstreeks via deze link: 
https://www.koepelgepensioneerden.nl/ Onder de kolom met titel Zorg, 
Welzijn en Wonen, > Succesvol symposium Wonen, Welzijn en Zorg.  

 
5. Presentatie boek “Koelhuis”  
 

Donderdag 31 oktober jl. is er in het voormalige vrieshuis 
van de Campina ijsfabriek in Eindhoven een 
boekpresentatie gehouden. Een groot, lijvig boek met de 
titel ‘Koelhuis District Eindhoven’ werd gepresenteerd. 
Ondergetekende was hierbij aanwezig. Het boek beschrijft 
de geschiedenis en de toekomst van het vrieshuis vanaf het 
ontwerp en de bouw tot de toekomstige bestemming als 
een spil in de nieuwste Eindhovense culturele- en 
technologische hotspot. 
Het boek heeft zo’n 450 pagina’s en is rijk geïllustreerd met foto’s waarbij het 
verleden van de productie en opslag van ijs in Eindhoven ruim aandacht heeft 
gekregen. Hierdoor is het ook een mooi en waardevol naslagwerk geworden 
voor betrokken (oud) Campina medewerkers. 
Tijdens de boekpresentatie werd het verleden van het vrieshuis toegelicht door 
oud-Campina ijs medewerkers Tom Derde en Jo Bosch. Zij wisten het 
aanwezige gezelschap aangenaam te vermaken met hun mooie anekdotes over 
de successen en bijzondere acties met Campina ijs. De slogan ‘Campina ijs - 
Warm aanbevolen’ was voor veel aanwezigen nog steeds zeer herkenbaar. 
Daarnaast zijn nog meerdere oud-medewerkers van de ijsfabriek geïnterviewd 
over hun tijd bij Campina ijs. Hun input en foto’s komen terug in het boek.  
Enkelen van de geïnterviewden, VGC-leden Arno van Zeeland en Peter 
Hoekstra, waren aanwezig bij de boekpresentatie.        
 
Eind volgend jaar start de verbouwing van het vrieshuis tot een plek voor 
'immersive experiences', een creatieve broedplaats op het gebied van 
technologie, kunst en design, aldus de ontwerper. Met behulp van beeld, licht 
en geluid gecombineerd met virtual reality worden bezoekers hier straks 
'ondergedompeld in belevingen'.  
Tegen de tijd dat de renovatie van het Koelhuis zijn voltooiing nadert, is het de 
beurt aan de bouw van woontorens op het naastgelegen terrein.  
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Daar waar tot enkele jaren terug een kringloopwinkel en een autowasstraat 
waren gevestigd, komen drie gebouwen, van veertig tot zestig meter hoog. De 
nieuwbouw telt straks zo'n zevenhonderd appartementen in de sociale en 
middenhuur. Een groot gedeelte van de appartementen zal bestemd zijn voor 
medewerkers en studenten van de Design Academy Eindhoven. Op deze wijze 
zal de bestemming van het vrieshuis als culturele hotspot nadrukkelijk 
neergezet worden.  
Het boek was ten tijde van de presentatie nog niet beschikbaar op de markt, 
maar zal binnenkort in de winkels liggen.  
November 2024 - Sjef van den Hoven 
 

6. Nieuws over onze leden  
 
Overlijden 
Sinds het verschijnen van onze vorige Nieuwsbrief is van onderstaande leden bericht 
van overlijden ontvangen: 
 

Vlt Tussen NAAM PLAATS LEEFTIJD 

mw.T   KRIJNEN DE RUIJTER UDEN 96 

D.   KIEMEL STOMPETOREN 85 

mw. W   KEUNING-JASPAR HEYTHUYSEN 79 

T.   HENDRICKX VEGHEL 67 

J.W. van SPLUNTER ZEVENBERGSCHENHOEK 70 

mw.J. de GOEIJ-KOOPS OUDEWATER 90 

A. el FAZAZI AMSTERDAM 77 

F.J.C.    OTTO HEILOO 73 

F.J.G.    SLENDERS DEURNE 84 

mw.A.M. van ZANDBEEK-WERKHOVEN VEGHEL 85 

A.P.H.   WALENBERG ITTERVOORT 76 

mw.J.C.   HUIJSKENS-ROOZEN HOEVEN 97 

A. de JONG SCHIEDAM 92 

C.S.M. van der KOOIJ ROTTERDAM. 79 

F.   SAVELKOULS OISTERWIJK 73 

 

Nieuwe leden 
 

Vlt Tussen NAAM PLAATS 

R.M. van STRALENDORFF S HERTOGENBOSCH 

A. van der STARRE MADE 

A.    HERSEVOORT NIEUWEGEIN 

C.N. de  VINK ZEELAND 

mw. F.   OUCHAN ROTTERDAM 

mw. M.    DONKERS BOEKEL 

mw. P.J.M.A.   SMITS BOEKEL 

mw. A.N.   GELIJNS-LODDERS OUD-GASTEL 
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In Memoriam Frans Savelkouls 
 

 
 
Frans was ook de initiator en organisator van de eerste themamiddagen. En met 
veel succes. Zeer gewaardeerd werd zijn bijdrage aan discussies en notities in het 
bestuur. Vorig jaar besloot Frans om zijn bestuursfunctie neer te leggen en over 
te stappen naar de communicatiecommissie van SPC, waar zijn redactionele 
vaardigheden en gevoel voor taal alsmede zijn jarenlange kennis als bestuurslid 
van VGC goed van pas zouden  komen. Hij beloofde om de column voor de VGC 
Nieuwsbrief te blijven leveren, waar we allemaal naar uitkeken.  
Het mocht niet zo zijn.  
Frans is na een kort ziekbed overleden op 14 november 2024, vlak voor zijn 74e 
verjaardag; het afscheid vond plaats op 20 november.  
VGC wenst zijn echtgenote Ans, de kinderen en zijn kleinkind veel sterkte toe, hij 
zal enorm gemist worden. 
 

 
 

Tot onze ontsteltenis is ons voormalig bestuurslid Frans 
Savelkouls overleden. Frans was van april 2013 tot april 
2023 de grote kracht achter de website, presentaties 
tijdens de ALV en niet het minst de VGC nieuwsbrief. Met 
name zijn column in de nieuwsbrief werd graag gelezen en 
leverde vele reacties op.  
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7. CONTRIBUTIE 2025 
 
Binnenkort zullen we gaan starten met de inning van de contributie voor het 
jaar 2025. Het contributiebedrag bedraagt voor leden €16,00 en voor aspirant 
leden €8,00.  
Er zijn twee betalingsmogelijkheden: 
 
A. Automatische incasso 

U hebt de VGC gemachtigd om de contributie automatisch af te schrijven. In 
dat geval hoeft U verder niets te doen. Wij incasseren uw contributie met de 
Euro-incasso.  
U herkent onze incasso aan de volgende gegevens: 
 

• ons Incassant ID is: NL85ZZZ110519570000 

• uw machtigingskenmerk: dit is gelijk aan uw lidmaatschapsnummer * 

• de omschrijving bij incasso is: Contributie 2025 VGC 

• het bedrag wordt op of rond 24 januari 2025 afgeschreven van uw 
rekening en wordt bijgeschreven op rekeningnummer  
NL12 RABO 0127077405 

 
B. U hebt (nog) geen machtiging gegeven 

Dan ontvangt u begin januari een brief of e-mail met het verzoek de 
contributie over te maken op: IBAN-rekeningnummer  
NL12 RABO 0127077405 met vermelding van uw lidmaatschapsnummer * 
Het is uiteraard gemakkelijker en eenvoudiger om VGC te machtigen de 
contributie d.m.v. van automatische incasso te laten overmaken. U heeft er 
dan geen omkijken naar en het is een besparing in kosten. Bij de brief of e-
mail wordt een machtigingsformulier toegevoegd om dit te regelen. Het 
formulier graag na invullen en ondertekenen per post of per e-mail naar ons 
secretariaat sturen.  
Let op: de automatische incasso is pas geldig vanaf contributiejaar 2026. U 
moet dus nog wel zelf de rekening van 2025 via uw bank overmaken. 

 
Heeft u vragen? Neem dan contact op met de penningmeester Guus Tielen, 
e-mail: tieleng@telfort.nl of telefoon 0625120308 
 
*) Het lidmaatschapsnummer vindt u bij het adres op de nieuwsbrief.  
Het begint met drie nullen, aansluitend met een getal van 4 cijfers; totaal 7 
cijfers. 
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